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Měla jsem možnost absolvovat dvě zahraniční stáže, a to v Izraeli a Brazílii. Poněvadž o Brazílii již jste měli 
možnost si přečíst z dopisů jiných absolventů, rozhodla jsem se Vám přiblížit Izrael očima studenta pátého 
ročníku.  
Proč právě Izrael? Docela náhodou. Bohužel (bohudík?) na mne již nezbyla stáž do Brazílie, kde jsem původně 
chtěla jet, a jedinou exoticky znějící a mnou nenavštívenou zemí na zbylém seznamu byl právě Izrael. Musím 
přiznat, že jsem si vzala dobrý týden na rozmyšlenou, jestli tuto stáž vůbec absolvovat.Nakonec po dlouhých 
rozpravách s mými rodiči jsem si postavila  
hlavu a vyplnila příslušná lejstra.Rozhodla jsem se toto dobrodružství podstoupit. A musím říct, že jsem moc 
ráda , že se tak stalo. 
Odlétala jsem v půlce léta, přirozeně s mnoha obavami. Objektivně přiznávám, že jsem před odletem 
kontaktovala jak Ministerstvo zahraničních věcí, tak izraelskou ambasádu v Praze.V obou případech byla 
odpověď stejná: " Přejeme Vám příjemný pobyt, nemusíte mít žádné obavy." jak jsem ale již řekla, ty 
samozřejmě byly.Po příletu do Tel Avivu jsem se poměrně snadno dopravila do centra, kde jsem vyhledala 
hostel a s radostí, že mám kde složit hlavu jsem se ubytovala - v pokoji s dalšími 8 lidmi.Poznatek: berte s sebou 
minimálně dva zámky, věřte, že se Vám budou v podobných situacích hodit.Po veselé noci jsem brzy ráno 
nasedla do autobusu směr Beer - Sheva (mimochodem, sedla jsem si za řidiče, který měl za opaskem revolver a 
za mnou seděly dvě dívky ve vojenském s kvéry na zádech - nádhera!). Bezpečně jsem se dopravila do cílové 
stanice, kde mne již čekal místní koordinátor a odvezl mne na koleje. 
Beer Sheva je poměrně velké město uprostřed Negevské pouště.Je zde největší nemocnice spravující oblasti 
jižně od tohoto města,pásmo Gazy a část Palestiny.Jedná se poměrně o velkou nemocnici s přilehlou 
Universitou. Co se týče vybavení, nejlépe jsou na tom dvě oddělení - a to oddělení anesteziologie a resuscitace a 
oddělení porodnicko-gynekologické (předpokládám, že jste pochopili proč ). Já jsem měla možnost strávit svou 
stáž na Anesteziologii. Musím říct, že jsem byla nadšená. Přestože jsem byla teprve před pátým ročníkem, bylo 
mi umožněno vyzkoušet si vlastníma rukama spoustu výkonů, které bych u nás mohla sledovat jen z povzdálí, 
jako např. spinální anestezie, intubace, zavádění centrálních kanyl, zavádění arteriálních linek, aplikace léků a 
dokonce i provedení apendektomie (samozřejmě pod dohledem a za bedlivé asistence chirurga ) či asistence při 
kardiochirurgických operacích. Za dobu 4 týdnů na tomto oddělení strávených, včetně nočních služeb a služeb u 
záchranné služby, jsem se přirozeně naučila obor anesteziologie v rozsahu, který byl plně dostačující  
>k státní zkoušce z chirurgie. Pokud chcete jet na stáž, kde se opravdu něco praktického naučíte, rozhodně bych 
Vám tento stát doporučila.A pokud již teď víte, že budete gynekologem a nikým jiným, kontaktujte mne, mohu 
Vám rovněž poskytnout informace.  
Samozřejmě že jsem svého pobytu využila i k objevování krás Svaté Země, Jako každý správný turista jsem 
navštívila Jeruzalém, Betlehem, Sea of Galilei, Mrtvé moře a Masadu.Po Izraeli je poměrně jednoduché cestovat, 
není to však ( žádný div ) levné.Nejlepší je najít si přítele s autem.Tohoto štěstí mi bylo dopřáno, takže jsem se 
dostala i do Jordánska a Egypta.Izrael je jedinečná země, co se týče přírody a určitě budete stejně jako já 
uchvácení tichem, které můžete slyšet pouze v noci v poušti - bolí z něj uši, věřte mi. Kulturně je Izrael zemí 
značně odlišnou. Většina lidí je věřících a zároveň temperamentních. Jsou velmi ochotní kdykoli Vám pomoci a 
za každou službu, kterou jim prokážete, jsou Vám neskonale vděčni.Rodiny často nocují na chodbách nemocnic, 
aby byly co neblíže svým nemocným blízkým. S přizpůsobením jsem neměla žádné potíže, cítila jsem se mezi 
nimi fajn. Co se týče jídla, to jsem si vysloveně zamilovala.Knedlo, vepřo, zelo zde samozřejmě nedostanete ale 
co bych Vám doporučila je falafel v pitě - delikatesa.  
Závěrem pár praktických rad : při bukaci letenky dejte pozor a neleťte v patek večer nebo v sobotu.Během 
sabbatu nejezdí žádné veřejné dopravní prostředky, takže byste byli nuceni zůstat na letišti. Na cestě tam 
nemusíte být na letišti dříve než dvě hodiny před odletem, ale na zpáteční cestě bych Vám doporučila rezervu 
minimálně 4 hodin. Procedury jsou poměrně  
>zdlouhavé. Tak to by bylo asi vše ode mne. Pokud mne ještě něco napadne, dopíšu to později.Rozhodně si však 
myslím, že stáž v Izraeli stojí za to a vřele Vám ji doporučuji. Pokud budete mít jakékoli otázky, kontaktujte 
mne. (mummi91@hotmail.com)  
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